
Preserving Lebanon’s Cinematic Heritage

The 'Without Memory, Hyenas Will Devour Us' Project



The project "Without Memory, Hyenas Will Devour Us," organized by the Tiro 
Association for Arts, aims to preserve Lebanon's cinematic cultural heritage by 

rehabilitating historical cinemas and safeguarding posters, films, oral traditions, and 
traditional crafts through workshops and festivals.

 ثارتلا ىلع ظافحلا ىلإ ،نونفللوريت ةيعمج همظنت يذلا "عابضلا انلكأتس ةركاذ لاب" عورشم فدهي
 تاقصلملا ىلع ظافحلاو ةيخيراتلا امنيسلا رود ليهأت ةداعإ للاخ نم نانبل يف يئامنيسلا يفاقثلا

.تاناجرهملاو لمعلا شرو للاخ نم ةيديلقتلا فرحلاو ةيهفشلا ديلاقتلاو ملافلأاو



This initiative focuses on restoring and 
reopening closed cinemas, adhering to 
international architectural standards, and 
transforming them into accessible cultural 
spaces. 

 رود حتف ةداعإو ميمرت ىلع ةردابملا هذه زكرت
 ريياعملاب مازتللاا عم ،ةقلغملا امنيسلا

 تاحاسم ىلإ اهليوحتو ،ةيملاعلا ةيرامعملا
.اهيلإ لوصولا لهسي ةيفاقث  

Colisee Cinema Rennovation



Featuring a theater, cinema, and public library

ةماع ةبتكمو امنيسو احًرسم مضي

The Lebanese National Theater
is The country’s first free theater and cinema

ينانبللا ينطولا حرسملا
دلابلا يف ةيناجم امنيسو حرسم لوأوه



To date, five historical cinemas have been 
restored across Tyre, Nabatieh, Tripoli, and 
Beirut, with ongoing work on the iconic 
Colisee Cinema, built in 1945.

 ةيخيرات امنيس رود سمخ ميمرت مت ،نلآا ىتح
 عم ،توريبو سلبارطو ةيطبنلاو روص يف

 ةريهشلاهيزيلوك امنيس ىلع لمعلا رارمتسا
.1945 ماع تينب يتلا ،توريب يف

Colisee Cinema Rennovation
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Restored Cinemas

ةممرمُلا تامنيسلا



CINEMA EL HAMRA
TYRE

.نانبل بونج يف يحرسم ناجرهم لوأ ةماقإ ىلإ ىدأ امم ،نيعوطتملا ةدعاسمب ءارمحلا امنيس ءايحإ مت ،2014 ماع يف
In 2014, Cinema El Hamra, was revitalized with volunteer help, leading to the first theater festival in South Lebanon.



CINEMA STARS
NABATIEH

In 2016, Cinema Stars was restored and reopened for the Lebanese International Theater Festival, providing artistic 
workshops and events.

.ةرثؤم تايلاعفو ةينف لمع شرو تمدق ثيح ،ينانبللا يلودلا حرسملا ناجرهمل اهحاتتفا ةداعإوزراتس امنيس ميمرت مت ،2016 ماع يف



CINEMA RIVOLI
TYRE

In 2018, we rehabilitated Rivoli Cinema in Tyre, turning it into the Lebanese National Theater, a free cultural platform.

.ةيناجم ةيفاقث ةصنم وهو ،ينانبللا ينطولا حرسملا ىلإ اهايإ نيلوحم ،روص يف يلوفير امنيس ميمرتب انمق ،2018 ماع يف



CINEMA EMPIRE
TRIPOLI

In 2022, the Empire Cinema, Lebanon's oldest, dating back to 1932, was restored and reopened.

 .اهحتف ديعأو1932 ماع ىلإ اهخيرات دوعي يتلاو ،نانبل يف امنيس مدقأ ،"ريبملأا امنيس" ميمرت مت ،2022 ماع يفو



CINEMA COLISEE
BEIRUT

The historic Colosseum Cinema on Hamra Street was established in 1945 and is considered one of the oldest movie 
theaters in Beirut, witnessing the golden age of cinema in Lebanon.

 ةدهاشو توريب يف يئامنيسلا ضرعلا رود مدقا نم ةدحاو ربتعتو1945ماع تسسأت ارمحلا عراش يف ةيخيراتلاهزيلوكلا امنيس
.نانبل يف امنيسلل يبهذلا رصعلا ىلع



The project also includes preserving 
archives and organizing workshops and the 
Hakawati Festival to uphold oral heritage.

 ىلع ظافحلا اضًيأ عورشملا نمضتيو
 ناجرهمو لمعلا شرو ميظنتو فيشرلأا

.يهفشلا ثارتلا معدل يتاوكحلا

Hakawati Festival – Cinema Empire



Kids Story Telling Handicrafts



Over ten years, it has engaged over 
25,000 trainees and 120,000 spectators, 
hosted 60 international festivals with 
artists from 59 countries, and archived 
more than 35,000 movie posters along 
with rare films and books.

25 نم رثكأ كرشأ ،تاونس رشع ىدم ىلعو
60 فاضتساو ،جرفتم فلأ120و بردتم فلأ
 فشرأو ،ةلود59 نم نينانف عم ايًلود اًناجرهم

 بناج ىلإ يئامنيس قصلم فلأ35 نم رثكأ
.ةردانلا بتكلاو ملافلأا

Street Festival – Cinema Empire



Theater Exercises Cinema El Hamra Street Event



By focusing on marginalized areas, the initiative promotes cultural decentralization and 
the principle that "Art is a right for all," encouraging participation from women, people 

with disabilities, and youth affected by war and displacement, while raising awareness of 
the significance of cultural heritage and folklore in the Arab world and beyond.

 قح نفلا" أدبمو ةيفاقثلا ةيزكرملالا زيزعت ىلع ةردابملا لمعت ،ةشمهملا قطانملا ىلع زيكرتلا للاخ نم
 ،حوزنلاو برحلا نم نيررضتملا بابشلاو ةقاعلإا يوذ صاخشلأاو ءاسنلا ةكراشم عيجشتو ،"عيمجلل

.هجراخو يبرعلا نطولا يف رولكلوفلاو .يفاقثلا ثارتلا ةيمهأب يعولا عفر عم



Puppet Theater The Peace Art Bus



Art is a right for all

عيمجلل قح نفلا


